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Ozvěny MĚSTO

Rada města Slatiňany projednala
na 21. schůzi 6. září 2023

Rada města vzala na vědomí zprávu o vyhlá-
šení ředitelského volna v Základní škole Sla-
tiňany. Ředitel ZŠ Mgr. Bc. Ivo Mandys ozná-
mil vyhlášení ředitelského volna pro žáky 
ZŠ Slatiňany ve dnech 29. 9. 2023, 20. 11. 
2023, 6. 5. 2024 a 7. 5. 2024. V uvedených 
dnech budou pedagogičtí pracovníci ve ško-
le pracovat na novém Školním vzdělávacím 
programu. Školní družina bude v  případě 
zájmu rodičů v  provozu. O  vyhlášení ředi-
telského volna rozhoduje ředitel. V jednom 
školním roce může ředitel školy vyhlásit nej-
výše 5 dnů ředitelského volna.
Rada města zrušila usnesení č. 1/2002 ze 
dne 4. 12. 2002 a svěřila správnímu odbo-
ru MěÚ působnost v rozhodování o uzaví-
rání smluv o nájmu hrobových míst podle 
§ 25 zákona č. 256/2001 Sb., o pohřebnic-
tví a o změně některých zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů. 
Rada města schválila uzavření smlouvy 
o nájmu části pozemkové parcely č. 337/1 
o celkové výměře 27 m2 v kat. území Škro-
vád s  panem Tomášem Velendorfem, IČ: 
67996396.
Rada města schválila uzavření smlouvy 
o nájmu části pozemkové parcely č. 397/6 
o celkové výměře 26 m2 v kat. území Sla-
tiňany s  panem Tomášem Wenzlem, IČ: 
05836417.
Rada města schválila provést na  části po-
zemkové parcely č. 613/1 v kat. území Sla-
tiňany stavbu zařízení distribuční soustavy 
– kabelového vedení nn, které bude vybu-
dováno společností ČEZ Distribuce, a. s., 
v rámci akce s názvem: „CR Slatiňany, Škro-
vád č.p. 53knn“ a schválila zřízení věcného 
břemene na  části (cca 8 bm) pozemkové 
parcely č. 613/1 v kat. území Slatiňany, které 
bude spočívat v právu společnosti ČEZ Dis-
tribuce, a. s. umístit, provozovat, opravovat, 
udržovat a provádět obnovu, výměnu a mo-
dernizaci zařízení distribuční soustavy. 
Rada města schválila plán odpadového 
hospodářství města Slatiňany pro období 
2023–2027, zpracovaný společností ISES, s. 
r. o., IČ: 64583988.
Rada města schválila uzavření Smlouvy 
o centralizovaném zadávání veřejných za-
kázek na nákup elektřiny a plynu s Mateř-
skou školou Slatiňany, Základní školou Sla-
tiňany, Školní jídelnou Slatiňany a Základní 
uměleckou školou Slatiňany. Dále rada 
města schválila výjimku z vnitřní směrnice 
č. MěÚSl/00007/2020/RAD o  zadávání ve-
řejných zakázek malého rozsahu a schváli-
la provádění nákupů elektřiny a plynu pro 
Město Slatiňany, Mateřskou školu Slatiňa-
ny, Školní jídelnu Slatiňany a Základní umě-
leckou školu Slatiňany na komoditní burze 
POWER EXCHANGE CENTRAL EUROPE, a.s., 
IČ 27865444 pro dodávkové období od 1. 
12. 2023 až do odvolání, a to v souladu s § 
64 písm. c) zákona č. 134/2016 Sb., o zadá-

vání veřejných zakázek, ve znění pozdějších 
předpisů. Dále rada města schválila uza-
vření Smlouvy o  vzniku oprávnění k  uza-
vírání obchodů na  trhu PXE pro konečné 
zákazníky – odběratel, se společností PO-
WER EXCHANGE CENTRAL EUROPE, a.s., IČ 
27865444 a  schválila uzavření veškerých 
smluv a  činění veškerých úkonů potřeb-
ných k realizaci provádění nákupů elektři-
ny a plynu pro Město Slatiňany, Mateřskou 
školu Slatiňany, Základní školu Slatiňany, 
Školní jídelnu Slatiňany a Základní umělec-
kou školu Slatiňany, na  komoditní burze 
společnosti POWER EXCHANGE CENTRAL 
EUROPE, IČ 27865444 („PXE“), zejména 
smlouvy o  sdružených službách dodávky 
elektřiny a  plynu s  vítězným dodavate-
lem prostřednictví burzovního obchodu 
na  komoditní burze PXE. Dále rada měs-
ta schválila udělení plné moci pro přístup 
do aplikace PARC (vlastní burzovní systém) 
starostovi města Slatiňany Ing.  Janu Brůž-
kovi, internímu auditorovi města Slatiňany 
Petru Krejčíkovi a  vedoucí odboru správ-
ního MěÚ Slatiňany Veronice Novotné. 
Předmětem schváleného usnesení je za-
jištění nákupu elektřiny a plynu pro město 
Slatiňany a  jeho příspěvkové organizace. 
Uzavření Smlouvy o  centralizovaném za-
dávání veřejných zakázek na nákup elektři-
ny a  plynu s  příspěvkovými organizacemi 
města Slatiňany opravňuje město Slatiňa-
ny k  centralizovanému zadávání veřejné 
zakázky z  pozice centrálního zadavatele. 
Výhodou centralizovaného zadávání jsou 
úspora fi nančních prostředků a snížení ad-
ministrativní zátěže. Zadávací a  výběrová 
řízení probíhají rychle a  efektivně. Výběr 
dodavatele proběhne formou elektronické 
aukce na  trhu komoditní burzy, jediným 
hodnotícím kritériem je nejnižší nabídková 
cena. Výhodou nákupu na komoditní bur-
ze je rychlý a administrativně jednoduchý 
proces, transparentní a  konkurenční pro-
středí = atraktivní ceny, renomovaní a pro-
věření dodavatelé. Důležité je správné na-
časování nákupu, protože ceny energií se 
v čase mění. Pro vstup na burzu je nutné 
schválení nákupu a smluvní dokumentace 
radou města. POWER EXCHANGE CENTRAL 
EUROPE, a.s. (PXE) je českou komoditní 
burzou a  vlastní licence komoditní burzy 
od Ministerstva průmyslu a obchodu. Ná-
kup elektřiny a  zemního plynu prostřed-
nictvím komoditní burzy PXE tedy splňuje 
podmínky zákona o  zadávání veřejných 
zakázek pro výběrové řízení bez uveřejně-
ní. Smlouvy na  dodávky elektřiny a  plynu 
budou na základě výše uvedeného uzaví-
rány na období od 1. 12. 2023 do 31. 12. 
2024 (plyn), od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 
(elektřina).
Rada města schválila na základě § 134 zá-
kona č. 262/2006 Sb., poskytnutí odměny 
řediteli Základní umělecké školy Slatiňany 
k  ocenění pracovních zásluh při dlouho-

letém úspěšném vedení školy. Pan Šotta 
opustil během projednávání a  schvalo-
vání usnesení místnost z  důvodu střetu 
zájmů. 
Rada města schválila 15. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 98 038 675,- Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 25 685 067,81 Kč) 
a ve výdajové části 123 723 742,81 Kč (do-
rovnáno fi nancováním výdajů 0,- Kč).
Rada města doporučila zastupitelstvu 
města schválit program 9. zasedání zastu-
pitelstva.
Rada města schválila převod částky 
110  000,- Kč z  investičního fondu ZUŠ 
Slatiňany do  rezervního fondu ZUŠ Sla-
tiňany a  schválila čerpání z  navýšeného 
rezervního fondu ZUŠ Slatiňany ve  výši 
do 293 054,49 Kč na dokrytí nákladů spo-
jených s opravou kůlny.
V  různém starosta seznámil radu města 
s  žádostí o  zmocnění společnosti Servis: 
Boháč Milan k jednání s pojišťovnou ve vě-
cech souvisících s likvidací pojistné události 
a opravou vozidla DACIA DOKKER.
Rada města následně zmocnila společnost 
Servis: Boháč Milan s.r.o., IČ 25999966 
k jednání s pojišťovnou ve věcech souvise-
jících s vyřízením likvidace pojistné událos-
ti a opravou vozidla DACIA DOKKER a po-
věřila starostu Ing.  Jana Brůžka k  udělení 
plné moci společnosti Servis: Boháč Milan 
s.r.o., IČ 25999966 k jednání s pojišťovnou 
ve věcech souvisejících s vyřízením likvida-
ce pojistné události a opravou vozidla DA-
CIA DOKKER .
Rada města vzala na vědomí vyhlášení ře-
ditelského volna dne 29. 9. 2023 v Základní 
umělecké škole Slatiňany. 

Rada města Slatiňany projednala
na 19. schůzi 21. srpna 2023

Rada města projednala návrh na  vyhlá-
šení veřejné zakázky na  dodávky formou 
zjednodušeného podlimitního řízení 
v podlimitním režimu s názvem „Pořízení 
komunálního vozu pro město Slatiňany“ 
a  rozhodla o  vyhlášení veřejné zakázky 
s názvem „Pořízení komunálního vozu pro 
město Slatiňany“, formou zjednodušené-
ho podlimitního řízení v podlimitním reži-
mu dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadává-
ní veřejných zakázek ve  znění pozdějších 
předpisů. Současně rada schválila zadá-
vací dokumentaci k  této veřejné zakázce 
a  jmenovala členy komise pro hodnocení 
a posouzení nabídek pro tuto veřejnou za-
kázku. Pro tuto zakázku také rada schválila 
seznam osmi oslovených dodavatelů. Pro 
výkon zadavatelských činností pověřila 
rada advokátku Mgr. Libuši Němcovou, IČ 
87403447 v rozsahu a za podmínek dle pří-
kazní smlouvy.
Rada města projednala zprávu o hodnoce-
ní a posouzení nabídek k veřejné zakázce 
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03www.slatinany.cz

Ozvěny

Vydání číslo: 10/2023

MĚSTO

malého rozsahu s názvem „Zajištění komplexní administrace do-
tace akce Odkanalizování místní části Slatiňany – Kunčí“ a schváli-
la výsledek zadávacího řízení na zajištění služeb v rámci uvedené 
veřejné zakázky a rozhodla uzavřít smlouvu s vybranou společ-
ností pro zajištění služeb v rámci uvedené veřejné zakázky, kterou 
je společnost ARTENDR, IČ: 241908553.
Rada města vzala na vědomí pořádání akce „Vyvenči se“ v termínu 
22. 10. 2023. Jde o setkání kynologů spojené s vycházkou v okolí 
města Slatiňany.
Rada města odložila projednání zřízení věcného břemene a uza-
vření nájemní smlouvy na dva výústní objekty z plovárny do řeky 
Chrudimky na pozemku p. č. 706/41 v k. ú. Slatiňany. 
Rada města schválila uzavření Smlouvy o výpůjčce s MAS Chru-
dimsko, z. s., IČ 01268279, a dále schválila uzavření dokumentu 
„Deklarace o partnerství“ s MAS Chrudimsko, z. s., za podmínky 
schválení příslušného rozpočtového opatření. Jedná se o umístě-
ní infopointu k regionálním produktům MAS Chrudimsko na parc. 
č. 649/10 v k. ú. Slatiňany.
Rada města schválila přijetí účelové neinvestiční dotace z  Pro-
gramu „Proškolený poskytovatel první pomoci na vyžádání – fi rst 
responder“ do  výše 13  200,- Kč na  úhradu nákladů na  školení 
osob zapojených do jednotek požární ochrany pro JSDH Slatiňany 
od Pardubického kraje IČ 70892822. 
Rada města schválila uzavření Smlouvy o  poskytování slu-
žeb Interního Auditora EnMS se společností SOPRE CR o.p.s. IČ 
27511359 a schválila uzavření Smlouvy o zachování mlčenlivos-
ti s panem Petrem Krejčíkem. Dle této smlouvy bude provádět 
společnost SOPRE CR o.p.s. pro město Slatiňany služby v oblasti 
energetiky s  účelem optimalizace spotřeby energií, navrhování 
úsporných opatření apod.
Rada města schválila plat řediteli příspěvkové organizace Města 
Slatiňany Základní umělecké školy Slatiňany, s účinností od 1. 9. 
2023.
Rada města schválila čerpání z investičního fondu Základní školy 
Slatiňany ve výši do 95 000,- Kč k nákupu síťového multifunkčního 
zařízení – kopírovacího stroje.
Rada města Slatiňany schválila vyřazení a prodej neupotřebitelné-
ho majetku, který je v evidenci města Slatiňany, a určila vedoucího 
údržby Miloše Víška jako osobu odpovědnou za likvidaci tohoto 
neupotřebitelného majetku.
Rada města vzala na vědomí výsledek hospodaření Základní ško-
ly Slatiňany za měsíce 4–6/2023, výsledek hospodaření Mateřské 
školy Slatiňany za 4–6/2023, výsledek hospodaření Školní jídelny 
Slatiňany za  měsíce 4–6/2023 a  výsledek hospodaření Základní 
umělecké školy Slatiňany za 4–6/2023.
Rada města schválila 14. změnu (úpravu) schváleného rozpočtu 
města Slatiňany na rok 2023 v příjmové části na 95 765 523,- Kč 
(dorovnáno fi nancováním příjmů 25 230 367,81 Kč) 

a ve výdajové části 120 995 890,81 Kč (dorovnáno fi nancováním 
výdajů 0,- Kč).
Rada města vzala na vědomí zprávu o školní inspekci České školní 
inspekce Pardubického inspektorátu v Základní škole Slatiňany.
Rada města odložila projednání smlouvy o příspěvku města Slati-
ňany na poskytování sociální služby v denním stacionáři Pohoda. 
V různém starosta města seznámil radu města o možnosti náku-
pu průmyslového areálu fi rmy Leros. Dále informoval radu města 
o obhlídce areálu s možným záměrem využití prostor pro potřeby 
města. Rada města vzala na vědomí informaci o prohlídce průmy-
slového areálu fi rmy Leros za účasti vedení města. 

Rada města Slatiňany projednala
 na 20. schůzi 30. srpna 2023

Rada města rozhodla o  vypsání veřejné zakázky malého rozsahu 
spadající do IV. kategorie s názvem „Dodávka a instalace vybavení 
– Atletický ovál a přilehlá sportoviště Slatiňany“ v souladu s vnitřní 
směrnicí č. j.: MěÚSl/00007/2020/RAD a schválila zadávací dokumen-
taci pro vypsání uvedené veřejné zakázky. Dále schválila seznam 
oslovených dodavatelů pro uvedenou veřejnou zakázku a  jmeno-
vala komisi k provádění úkonů zadavatele spočívajících v hodnocení 
nabídek ve výběrovém řízení o zadávání uvedené veřejné zakázky.
Rada města schválila zpracování analýzy k volbě vhodného míst-
ního poplatku za komunální odpad společností ISES, s. r. o., IČ: 
64583988. 
V souvislosti s přípravou nové koncepce nakládání s komunálním 
odpadem byla oslovena společnost ISES, s.r.o., aby pro město Sla-
tiňany zpracovala analýzu k volbě vhodného místního poplatku 
za komunální odpad.
Daná společnost pro město zpracovává již druhý plán odpado-
vého hospodářství s tím, že předchozí čtyři roky také vyhodnoco-
vala. Znalost problematiky odpadového hospodářství města má 
společnost letitou.
Předmětem dodávky bude zpracování analýzy k plánované mož-
né změně poplatku za komunální odpady a řešení likvidace bio-
odpadů vč. odpadů z  kuchyní a  stravoven ve  městě Slatiňany, 
která poslouží k volbě optimální varianty místního poplatku za ko-
munální odpady.
V analýze budou navrženy relevantní varianty místního poplatku 
za odpadové hospodářství dle zákona č. 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích (tj. poplatek za obecní systém odpadového hospodář-
ství a poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci 
na základě kapacity soustřeďovacích prostředků).
Analýza bude také interpretovat rozšíření sběru biologicky roz-
ložitelného odpadu na veřejných stanovištích tříděného odpadu 
a zavedení odděleného soustřeďování biologických odpadů z ku-
chyní a stravoven (tzv. gastroodpadů).

Jednání rady města blíže okomentoval Mgr. Vlastimil Peřina, radní

 ■ ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ OSADNÍHO VÝBORU TRPIŠOV, 9/2023
Přítomni:
Jaroslav Bleha, Petr Michek, Jitka Blatoňová, Lukáš Seifert, DiS., 
Bc. Markéta Kynclová, Mgr. Renata Kočí, Vendulka Vachová

Ad 1) Revitalizace vodní nádrže v Trpišově
Členové osadního výboru byli obeznámeni s projektem zaslaným 
MěÚ Slatiňany, který se týká plánované revitalizace vodní nádr-
že v Trpišově (rybníčku). Vzhledem k drobným výhradám se tak 
zástupci OV společně s občany Trpišova zúčastní schůzky přímo 
u rybníčku, aby zde svoje návrhy konzultovali se zástupci města 
a projektantem. Datum schůzky zatím nebyl stanoven.
Ad 2) Servis herních prvků na dětském hřišti
Při vizuální prohlídce herních prvků na dětském hřišti bylo zjiště-
no, že některé šroubové spoje jsou mírně povolené a je třeba je 
dotáhnout. Na základě tohoto zjištění osadní výbor žádá MěÚ Sla-
tiňany o preventivní kontrolu certifi kovaným technikem, aby tyto 
zkontroloval a předešlo se tak zranění. 

Ad 3) Návrh investic 
MěÚ Slatiňany zaslal osadnímu výboru žádost o zpracování návrhu 
investic, které budou zařazeny k projednání do dalšího rozpočto-
vého období města. V současné době tak probíhá příprava návrhu 
a soupis jednotlivých požadavků. Mezi návrhy byly zařazeny lavič-
ky, odpadkové koše, zázemí pro odpadní kontejnery či rozšíření 
herních prvků na dětském hřišti. Pokud by měl někdo z řad občanů 
Trpišova nějaký námět, nechť se obrátí na některého člena výboru. 
Ad 4) Rekonstrukce obchodu v Trpišově
V předchozím zápisu osadní výbor informoval občany, že v sou-
časné době zjišťuje informace k nově probíhajícímu plánu obnovy 
objektů určených ke kulturnímu vyžití s možným čerpáním z ev-
ropských fondů. Dne 21. 9. 2023 tak dojde ke schůzce zástupců 
osadního výboru a členů vedení města Slatiňan, kde bude tento 
záměr projednán. 

Zpracoval Lukáš Seifert
Předseda OV Trpišov  Jaroslav Bleha
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Vážení spoluobčané, věřím, že jste prožili klidné odpočinkové léto 
a užili si i poslední prodloužené letní dny třeba na naší plovárně, 
která se nám letos podařila udržet v provozu až do úterý 12. 9. 
2023, za což chci moc poděkovat personálu plovárny a všem plav-
číkům, kteří se starali o vaše bezpečí. 
S přicházejícím podzimem jste si jistě všimli, že slatiňanské spor-
tovce čeká brzy nový atletický ovál, na který se těší především naši 
atleti. Nad restaurací Monaco došlo k výměně prvků lesní tělocvič-
ny a v Kunčí byly vyměněny herní prvky na dětském hřišti. Kdo se 
rád prochází kolem řeky Chrudimky po nábřeží, možná již potkal 
pár nových laviček k odpočinku. Přes léto také proběhla instalace 
nové vzduchotechniky ve školní jídelně. 

Na začátku školního roku jsem měl tu čest přivítat naše nejmenší 
při jejich vstupu do nové životní etapy – do Mateřské školy Šver-
mova a také přivítat prvňáčky v naší Základní škole Slatiňany.
S velkou radostí jsem jim popřál, aby se jim ve školce i ve škole 
líbilo a aby se toho hodně naučili a radovali se ze všeho nového, 
co je čeká. 
Město přispělo prvňáčkům v tomto školním roce drobnými škol-
ními pomůckami, které jim pomohou v jejich každodenních škol-
ních aktivitách.
Snažíme se neustále pracovat na zlepšování údržby města. V sou-
časné době řešíme nákup nového vozu pro údržbu. Chceme plá-
novat postupně další změny a obnovy, realizovat kulturní akce, 
o čemž vás budeme informovat. 

Děkujeme vám za vaši přízeň. S přáním příjemných podzimních 
dní.

Jan Brůžek, starosta

MĚSTO

 ■ OHLÉDNUTÍ STAROSTY ZA UPLYNULÝMI MĚSÍCI

Děkujeme vám za vaši přízeň. S přáním příjemných podzimních Děkujeme vám za vaši přízeň. S přáním příjemných podzimních 

Na začátku školního roku jsem měl tu čest přivítat naše nejmenší Na začátku školního roku jsem měl tu čest přivítat naše nejmenší 

Ulice Farská rozkvetla díky paní Kyselové z Domu s pečovatelskou 
službou. Obyvatelka Domova s pečovatelskou službou Slatiňany 
paní Marie Kyselová (rozená Šmorancová) se obětavě stará nejen 
o zahradu u DPS, ale osázela i nevzhlednou část našeho města. 
Využila výměny elektrického osvětlení ve „farní“ uličce a podél zdi 
osázela záhon květinami.
Doporučujeme všem navštívit ona místa a hlavně – nechat se in-
spirovat její aktivitou. Děkujeme paní Kyselové za její každodenní 
péči o květiny v okolí našeho domova.

Jana Švecová, radní
Mgr. I. Tušicová Čápová, vedoucí PS

 ■ PODĚKOVÁNÍ ZA KVĚTINOVOU VÝSADBU

 ■ UZAVŘENÍ KNIHOVNY A INFOCENTRA
Omlouváme se všem návštěvní-
kům, ale z provozních důvodů bude 
v  knihovně a  infocentru v  úterý 
24. října 2023 zavřeno. 

Renata Maryšková
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V energetice pracuji více jak 12 let a vždy 
mě bavila. Pomáhám ředitelům Domovů 
pro seniory, podnikatelům, fi rmám, orga-
nizacím. V  roce 2018 jsem pracoval jako 
hlavní energetik ve fi rmě VÍTKOVICE HEA-
VY MACHINERY a.s., spolupracoval jsem 
i s DAKO-CZ, a.s. Třemošnice a se společ-
ností CZECHOSLOVAK GROUP a.s., energe-
ticky spravuji i objekt města Chrudim, a to 
v Tovární 1112.
V červnu mě vedení města oslovilo ke spo-
lupráci a  vypracování bilance elektřiny 
a plynu jak samotného města Slatiňan, tak 
také jeho příspěvkových organizací jako 
je Základní škola, Mateřská škola, Školní 
jídelna a v neposlední řadě také Základní 
umělecká škola.
Daná bilance nám ukázala, na co se zamě-
řit do konce roku a co řešit v letech dalších. 
První dva úkoly již realizujeme: 
1.  Příprava výběru dodavatele plynu a elek-

třiny na rok 2024
2.  Úsporná opatření k  šetření spotřeby 

na odběrných místech plynu a elektřiny 
formou průběžného měření a  regulací 
min. o 10 %/rok (úspora na provozních 
nákladech).

V roce 2024–2027 dojde v rámci České re-
publiky k řadě podstatných změn v oblasti 
ENERGETIKY. 
Stát mohutně investuje do oblasti energe-
tických komodit, jejich přepravy i distribu-
ce, dojde k úpravě tarifní soustavy. Vše se 
skrývá pod třemi slovy začínající na D
DEKARBONIZACE–DECENTRALIZACE-DI-
GITALIZACE
Všemi změnami bych Vás rád provedl 
a pomohl řešit úskalí změn, které před nás 
úprava energetických zákonů postaví.

S ENERGIEMI PORADÍM ZDARMA I VÁM
Průvodcem oblastí ENERGETIKY a obnovi-
telných zdrojů energií chci být i pro osad-
ní výbory, ale také pro jednotlivé občany 
města Slatiňan. A to zcela bezplatně. 
Velké investice státu a fi rem v energetice 
se určitě odrazí i v cenách za energie (myš-
leno distribuční náklady). 
Proto stát též vypisuje řadu dotačních ti-
tulů do zateplování a OZE (obnovitelných 
zdrojů energie), které musí Slatiňany 
v  maximální míře využít, abychom pod-
statně snížili provozní náklady na energie 
dalších let.
Tyto dotace jsou poskytovány nejen pro 

město a pro jeho objekty, ale i v rámci 
programu NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM 
(NZÚ) pro všechny skupiny občanů. 
Já jsem nezažil, že by stát poskytoval 
až 240 tis. korun (150+90 tis Kč) osobám 
starším 65 let v  programu NZÚ Light. 
(blíže v jiné časti zpravodaje).

POZOR NA ENERGOŠMEJDY A PODOMNÍ 
PRODEJ
Nejsem žádný zprostředkovatel či ener-
gošmejd, pouze chci všem ukázat, že mají 
možnost proinvestovat dané prostředky 
i ve svých 80 letech. Protože rodinný dům, 
chcete-li grunt, je potřebné zhodnocovat.
Buďte obezřetní, protože i  po  Vašem 
městě chodí prodejci, obchodníci, kte-
ří Vám chtějí nabídnout to, co jsem 
v předchozích řádcích napsal. ALE s tím, 

abyste jim uhradili dopředu, ještě než 
zálohově obdržíte prostředky, zaplati-
li 50 tis., 9900 Kč či jednu korunu. Tyto 
smlouvy mají však jedno společné, a to 
s danou zálohou podepisujete nevýhod-
nou smlouvu, kterou si nemůžete po-
rovnat s jinou nabídkou. 

PROSÍM NEDÁVEJDE ŽÁDNÉ ZÁLOHY 
ANI NEPODEPISUJTE SMLOUVY PŘED 
OBDRŽENÍM DOTACE NA VÁŠ ÚČET!!!!
V závěru mi dovolte uvést na sebe kontak-
ty, jsem Vám všem plně k dispozici, rád se 
s  Vámi sejdu i  ve  Vaší části města SLATI-
ŇAN.
Petr Krejčík
Energetik města Slatiňan
Tel: 721 968 878
Petr.krejcik@soprecr.cz

 ■ SLATIŇANY MAJÍ SVÉHO ENERGETIKA

Slavnostní koncert Emmy Hubáčkové 
se bude konat 10. 12. 2023 od 16 hodin 
v  kostele sv. Martina ve  Slatiňanech. Na-
hrazuje původní termín konání 24. 9. 2023, 
který byl ze zdravotních důvodů zrušen. 
Pořadatelé děkují za pochopení.

 ■ ZMĚNA TERMÍNU KONÁNÍ 
KONCERTU
EMMY HUBÁČKOVÉ
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Letošní turistická sezóna je pomalu za námi, a tak nám dovolte 
malé ohlédnutí… Prázdniny utekly jako voda a my můžeme říci, že 
se sezóna vydařila a k nám během července a srpna zavítalo něco 
přes 3 000 turistů. Všichni si třeba mohli zasoutěžit se slatiňan-
ským questem, zapojit se do soutěže s ČT Déčko nebo Cyklopecky 
Pardubického kraje, zakoupit turistické suvenýry anebo třeba jen 
odnést turistické razítko. Na pultu nechybí ani turistické noviny 
a i nástěnka byla plná různých tipů na akce a aktivity v našem oko-
lí. Mezi turisty je mnoho sběratelů, a tak nebylo divu, že nejvíce se 
prodávaly turistické vizitky, známky a pamětní mince. V letošním 
roce jsme rozšířily výběr vizitek o zříceninu Rabštejnek, o kterou je 
i díky jeho stálému zvelebování velký zájem.
Rozšiřujeme stále i nabídku různých publikací, které se týkají na-
šeho města či okolí. Ke stávajícím, které máme stále v nabídce, 
a to Nasavrcké panství a Slatiňanští Auerspergové, Čarokraj – Sla-
tiňany nebo Seč – výstavba jedné přehrady, letos přibyla další. Je 
dílem autorů Libora Adámka a  Jana Doucka pod názvem Chru-
dimka – řeka tří přehrad. Je možné ji v našem infocentru zakoupit 
za 395,- Kč.  
Nejen pro turisty na sociálních sítích prezentujeme naše město 
a okolí různými videi, najdete je na https://www.slatinany.cz/, pod 
záložkou město – media – videa.

Ani v posledním prázdninovém měsíci obyvatelé DPS nezaháleli 
a aktivně se zúčastnili několika akcí. Nejen společně oslavili na-
rozeniny a svátky, ale navštívili i hostinec Obora v Trpišově, kde 
si příjemně poseděli ve stylovém prostředí a pochutnali si na vý-
borném obědě.
Rozšířili si své vědomosti v Regionálním muzeu v Chrudimi, kde 
si prohlédli jedinečnou sbírku litografi í Alfonse Muchy. Paní prů-
vodkyně jim podala vyčerpávající výklad o  životě a  díle našeho 
významného secesního malíře. Hlavním lákadlem byla expozice 
Hola, hola, škola volá aneb Chrudim – město škol, kde se obyvate-
lé dozvěděli spoustu zajímavostí z historie chrudimského školství 
a i obecně o historii vzdělávání u nás. Spousta exponátů jim připo-
mněla vlastní školní léta. Na závěr si „výletníci“ poseděli v kavárně 
U Čerta u kávy a zmrzlinových pohárů.

Mgr. I. Čápová Tušicová, vedoucí PS

V pondělí 4. září začal na naší škole zápisem nových žáků a do-
mluvou rozvrhu hodin s učiteli, nový školní rok 2023/2024. K naší 
spokojenosti máme kapacitu školy (400 žáků) zcela naplněnou. 
Jsme rádi, že se nám konečně podařilo přes letní prázdniny zre-
konstruovat a opravit vstupní schodiště do hlavní budovy, položit 
novou dlažbu v  zahradním altánu a  především dát nový kabát 
kolně na zahradě školy. Kolna má novou fasádu, střechu, okna 
a dveře, včetně vnitřní úpravy, a bude využita jako skladovací pro-
story, které naše škola nezbytně potřebovala. S realizací opravy 
bych rád poděkoval městu Slatiňany, bývalému řediteli ZUŠ, panu 
Petru Šottovi.
Jako nový ředitel se budu těšit na spolupráci s rodiči našich žáků 
a se všemi organizacemi ve Slatiňanech a v okolí. Budu se snažit 
navázat na tradici a dobré jméno ZUŠ Slatiňany, aby naše škola 
byla i nadále uznávanou uměleckou školou umožňující rozvoj ta-
lentu, kreativity a uměleckých dovedností.

Martin Líska, ředitel ZUŠ Slatiňany

STALO SE

 ■ SRPNOVÉ AKTIVITY OBYVATEL DOMU 
S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU SLATIŇANY

 ■ LETNÍ SEZÓNA V INFOCENTRU

 ■ ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 
2023/2024 V ZUŠ SLATIŇANY

■ SRPNOVÉ AKTIVITY OBYVATEL DOMU SRPNOVÉ AKTIVITY OBYVATEL DOMU 

V pondělí 4. září začal na naší škole zápisem nových žáků a do-

Dne 28. října 2023 vzpomeneme výročí vzniku samostatného čes-
koslovenského státu.
U příležitosti tohoto státního svátku budou položeny kytice k po-
mníkům padlých jako vzpomínka obětem 1. světové války.

 ■ STÁTNÍ SVÁTEK

Milí přátelé, vážení rodiče, milí spoluobčané, v letošním roce chce-
me pokračovat v postupné obnově Třešňovky. Navazujeme tak 
na naši společnou práci z minulých let. Ve spolupráci s městem 
Slatiňany budeme pokračovat ve  výsadbě dalších 30 stromů – 
třešní vysokokmenů na  semenných podnožích. Staré stromy 
i díky klimatickým výkyvům poměrně rychle odcházejí. Je potře-
ba sázet i v místech, kde se pasou koně. Bude tedy třeba kromě 
samotné výsadby zhotovit i ochranu proti poškození pasoucími 
se koňmi. Prototyp jsme již vytvořili vloni a vyzkoušeli. Zatím to 
vypadá, že funguje. Zajistíme stromky, kůly a pletivo. Vy si můžete 
přijít zasadit stromek, zbudovat ochranu a pomoci tak postupné 
obnově naší Třešňovky. Celá akce proběhne v  neděli 22. října 
2023 od 10.00 hodin. Přihlásit se o stromek můžete na emailu: 
daniel.vychodil@centrum.cz, do  předmětu napište „Třešňovka“. 
Potvrzení o zajištění stromku a podrobné informace k akci dosta-
nete v odpovědi. 
Budeme sázet ve dvou variantách: 
1.  Varianta s jednoduchou ochranou (jeden kůl a pletivo). Tyto 

stromky se budou sázet v místech, kde se nepasou koně. 
2.  Varianta s ochranou před koňmi (tři kůly, laťky a pletivo). Tyto 

stromky se budou sázet do pastevní plochy. U této varianty by 
pomohlo, kdybyste si přinesli akuvrtačku.

Při přihlášení uveďte prosím, kterou variantu preferujete. 
Za středisko Junáka i Sady města Slatiňany

 Daniel Vychodil

 ■ OBNOVUJEME TŘEŠŇOVKU 2023
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Výroční schůze se dle prezenční listiny zúčastnilo 110 členů 
a 22 členů bylo ze zdravotních důvodů omluveno. Zahájení se uja-
la p.Jaroslava Černá a přivítala všechny zúčastněné a hosta, a to 
starostu Slatiňan, pana Ing. Jana Brůžka.
Poté se ujala slova předsedkyně svazu paní Olga Slachová a se-
známila přítomné s  historií vzniku organizace a  její činností 
za uplynulé roky. Začátek Svazu diabetiků Slatiňan se začal psát 
v roce 1990, kdy se p. Kolková chtěla stát členkou Svazu diabe-
tiků. Svaz jí doporučil, ať ve Slatiňanech založí sama organizaci. 
V začátku měli 24 členů. Jedna z prvních přednášek byla o diabetu 
a jak se chovat, přednášku vedl MUDr. Tuhý. Jako další akce byla 
přednáška p.  JUDr.  Mikanové, která přítomné seznámila s  tím, 
na co má diabetik z hlediska své nemoci nárok. V té době orga-
nizace pořádala vycházky, cvičení a aktivně spolupracovala s JZD 
Lukavice. První rekondiční pobyt se uskutečnil v r. 1995, další poté 
v letech 1997, 1998 a to v Mariánských Lázních a v Luhačovicích. 
Tento rekondiční pobyt pořádal Svaz diabetiků Praha. Naše or-
ganizace pořádala svůj první rekondiční pobyt v roce 1999, a to 
ve Zderazi .
Na akcích se podíleli i p. Kolek, p. Steklá a p. Fryšová. V roce 2002 
do organizace vstoupila i paní Olga Slachová, pod jejímž vedení se 
uskutečnily další rekondiční pobyty. V roce 2004 se stala předsed-
kyní svazu. V té době již měla organizace 64 členů. Jedna z největ-
ších akcí se konala v roce 2005, kdy na Den zdraví přišlo do místní 
sokolovny 700 lidí. Zde si bylo možné nechat změřit tlak, zjistit 
hladinu cholesterolu a cukru. Při této akci bylo zachyceno nemalé 
množství těch občanů, kteří o své nemoci nevěděli a neléčili se. 
Svaz každoročně pořádal vánoční a velikonoční výstavy ve Slatiňa-
nech, ve školní družině. Jak přibývalo členů, byly zvoleny úsekové 
důvěrnice, které pravidelně informují své členy o veškerém dění, 
schůzkách a  činnosti svazu. Svaz spolupracuje s  těmi obecními 
úřady, odkud pochází naši členové. Dále je výborná spolupráce 
s Ústavem sociální péče, který má sídlo ve Slatiňanech. Do ústavu 
chodíme pravidelně plavat a dvě skupiny cvičit. Další početná sku-
pina jezdí každý týden plavat do Pardubic. Výborná spolupráce je 
i s vedením Domu pečovatelské služby, kam pravidelně na Den 
matek a před Vánocemi docházíme a s obyvateli pobesedujeme. 
Několik členů našeho spolku má plaketu za 50 let života s diabe-
tem a to pan Pouč, Štěpán a Hudec. Pan Pouč má dokonce diplom 
za 60 let života s diabetem. Další členové mají Syllabovu plaketu 
a řada našich členek obdržela poděkování na Staroměstské rad-
nici v Praze.
V roce 2019 byla p. Slachová zvolena za předsedkyni výkonného 
výboru Svazu diabetiků pro Českou republiku. Od roku 2021 se 
organizace rozšířila o členky ze Seče, které pro nás letos uspořá-
daly výlet do Hoješína, kterého se zúčastnilo, ač to byl výlet „jen 
za humna“, 59 členů. Ke dni 31. 12. 2022 má naše organizace již 
191 členů. V  roce 2022 byla v  Pardubicích v  Sukově síni Domu 
hudby předána medaile hejtmana Pardubického kraje paní Sla-
chové za dlouholetou činnost pro Svaz diabetiků. Slavnostního 
předávání se zúčastnila část členů našeho svazu. 
Dále paní Beranová přítomné seznámila s  revizní zprávou or-
ganizace za  rok 2022. Po  přečtení revizní zprávy se ujal slova 
p. Ing. Brůžek, starosta města Slatiňan, který přítomné pozdravil 
a poděkoval jim za 30 letou činnost, která je prý vlastně třetinou 
života, kdy sdružení činí radost ve prospěch druhých lidí. A všem 
popřál, aby nám vydrželo zdraví. 
Po  skončení projevu obdržely aktivní členky diplom, květinu 
a dárek – hrníček s logem Slatiňan – jako poděkování za činnost 
pro svaz. Poděkování obdržely p. Ouřecká, Bočková, Polívková, 
Habartová, Korečková, Pytlíková, Kosinová, Kružíková, Šedová 
a Lášková. Poděkování pro Informační centrum Slatiňany za je-
jich vzornou spolupráci při propagaci města Slatiňan převzal 
z rukou paní Slachové p. Ing. Brůžek. Děvčata nám vždy připraví 
drobné dárky, které jsou předávány na  rekondičních pobytech 

zaměstnancům ubytovacích zařízení. Na tuto výroční schůzi byla 
pozvána rodinná fi rma Kestner a představila nám sirupy s mno-
ha příchutěmi, které jsou určeny pro diabetiky. Tyto sirupy si bylo 
možné na místě i zakoupit. Pro rok 2024 je již objednán rekon-
diční pobyt na Šumavě – Lipno. Tento pobyt se uskuteční dvakrát 
po 45 zájemcích. V říjnu je plánován rekondiční pobyt do Luhačo-
vic a ještě na podzim se uskuteční pobyt v Beskydech – v Rožnově 
pod Radhoštěm.
V diskuzi bylo konstatováno, že vše klape jak má, že Svaz diabetiků 
Slatiňany v rámci celé naší republiky patří mezi největší a nejak-
tivnější svazy. O své činnosti i pravidelně informujeme veřejnost 
prostřednictvím Ozvěn Slatiňan a časopisu DIAstylu.

Zapsala Růžena Půlpánová

Žádáme občany, zda nemá někdo u sebe, nebo neví, kde by moh-
la být uložena „KRONIKA SVAZU ŽEN“ Slatiňany. Pokud víte, kde 
se kronika nachází, informujte prosím p. Olgu Slachovou, tel. číslo 
723 077 036.
Za každou informaci, která povede k jejímu nalezení, předem dě-
kujeme. Svaz diabetiků Slatiňany

STALO SE

 ■ DNE 13. ZÁŘÍ 2023 SE KONALA VÝROČNÍ SCHŮZE SVAZU DIABETIKŮ SLATIŇANY

zaměstnancům ubytovacích zařízení. Na tuto výroční schůzi byla zaměstnancům ubytovacích zařízení. Na tuto výroční schůzi byla zaměstnancům ubytovacích zařízení. Na tuto výroční schůzi byla 
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Mezi jejími třemi autory fi gurují L. Štěpán, 
R. Růžičková a  J. Šulc, znalí široké proble-
matiky ochrany památek na Chrudimsku.
Kniha je členěna do  deseti kapitol, cen-
ná (umělecká) artefakta minulosti jsou 
zobrazena fotem a  opatřena komentá-
řem. Konkrétně jde o  vytipované stavby 
z  oblasti lidové architektury, zemědělské 
a technické objekty, panské statky, církev-
ní památky včetně židovských apod. Jejich 
diapozitivy pořídil L. Štěpán v letech 1960–
89 a do zmíněné knihy také zařadil výběr 
těchto snímků. V té době vystupoval aktiv-
ně jako dobrovolný pracovník, zazname-
návající stav a možnosti ochrany památek 
našeho kraje. Od  roku 1989 působil jako 
vedoucí správy Souboru lidových staveb 
Vysočina se sídlem na zámku ve Svobod-
ných Hamrech.

Promítáním diapozitivů při svých bese-
dách seznamoval veřejnost se záchra-
nou kulturního dědictví a  také inspiroval 
ke  spolupráci za  účelem ochrany těchto 
památek.
Z kapitol 6 a 8 vyjímáme z knihy objekty, 
které se nacházejí v katastru obce Slatiňan 
a Škrovádu, k nimž se ještě vrátíme v závě-
ru článku, protože korespondují s titulkem 
článku v kladném slova smyslu a jsou dnes 
chloubou města po odborné restauraci, fi -
nancované městem a dotacemi. 
Na  obr. č. 2 je zachycen stav Švýcárny 
z roku 2003, v té době zpustlé a opuštěné. 
V textu citované knihy se konstatuje, že se 

nachází v  havarijním stavu a  je zařazena 
v  seznamu nejohroženějších nemovitých 
památek ČR. Na připojeném snímku téhož 
objektu plnila v minulosti funkci horské sa-
laše, určené k pastvě ovcí. V roce 1920 pa-
třila pod zámek a byla obyvatelná nájemci. 
Majitelem byl F. J. Auersperg.
Poškozená boží muka na obr. č. 3 se nachá-
zela dle pamětníků v tomto stavu od 50. let 
minulého století (Ozvěny Slatiňan z  ledna 
2014). Kříž obsahující plastiku ukřižované-

ho Krista byl v roce 2007 nahrazen plecho-
vým. Tato polní muka nechal vyzvednout 
na tomto místě papírenský mistr ze Svíd-
nice H.P. Seifert v roce 1725 ke cti a slávě 
boží (Ozvěny Slatiňan 2013).
Na  obr. č. 4 byl z  pomníku odcizen kříž 
v roce 2000, rov válečníka z 18. století byl 
připomenut jeho synem. Na přední straně 
v kartuši se symbolikou zkřížených mečů je 
umístěn zašlý text o něm.
Oba škrovádské pomníky restauroval 
sochař a  kameník K. Krátký v  roce 2013. 
Kovové repliky křížů nahradil původními 
z  pískovce, které si ve  své dílně zhotovil 

sám. Cena za  tuto práci obnášela téměř 
200 tisíc a platilo je město (obr. č. 5).
Švýcárna z obr. č 2 byla zrekonstruována až 
po převodu do majetku města (1. 9. 2006) 
v  letech 2011–12 fi rmou VCES z  Hradce 
Králové. Vyžádala si investici 30  milionů 
Kč, z čehož bylo 80% kryto dotací, zbytek 

zaplatilo město ze svého rozpočtu, jež fi -
nancovalo rovněž expozici v hodnotě 0,76 
mi. Kč. Nový kulturní stánek města dostal 
název Interaktivní muzeum starokladrub-
ského koně a  je často cílem návštěvníků 

města, zejména tu-
ristů, včetně rodin 
s  dětmi, pro něž je 
v  patře připraven 

HISTORIE

 ■ PUBLIKACI CHRUDIMSKO – ZTRACENÉ A ZACHRÁNĚNÉ POKLADY VYDAL 
CHRUDIMSKÝ ARCHIV VE SVÉ EDIČNÍ ČINNOSTI V ROCE 2003 (OBR. Č. 1)

Mezi jejími třemi autory fi gurují L. Štěpán, 

ho Krista byl v roce 2007 nahrazen plecho-ho Krista byl v roce 2007 nahrazen plecho-

sám. Cena za  tuto práci obnášela téměř 

zaplatilo město ze svého rozpočtu, jež fi -

nachází v  havarijním stavu a  je zařazena nachází v  havarijním stavu a  je zařazena 

Obr. č. 1

Obr. č. 2

Obr. č. 3

Obr. č. 4

Obr. č. 5

Obr. č. 6

Obr. č. 7
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stánek ke  hraní. Otevření muzea se ko-
nalo za  účasti představitelů města 26. 6. 
2012 (obr. č. 6).
Skulpturu sv. Jana Nepomuckého, od-
straněnou z nábřeží v roce 1957, nemo-
hl již ochranář lidových staveb Štěpán 
zvěčnit a zařadit mezi diapozitivy, neboť 
musela v  té době ustoupit památníku 
obětem II. světové války. Naštěstí nebyla 
fyzicky zničena, ale uložena do  stodoly 

p.  Moravce, nato pak volně ve  farní za-
hradě.
Na  obr. č. 7 je foto sochy sv. Jana Nepo-
muckého na původním místě u řeky, spod-
ní je snímek z farní zahrady. Po restauro-
vání ak. sochařem J. Brožem z  Chrudimě 
byl na novém místě vysvěcen 18. 9. 1994 
opatem Vítem Tajovským během slavnost-
ní mše svaté.
Farní rada doporučila vhodné místo pro 

umístění sochy barokního světce Nepo-
muckého vedle fary a fi nancování opravy 
poškozených částí realizovanou od kame-
níka. Tu pokryla sbírka od věřících občanů, 
kteří tuto změnu přivítali, neboť Johánek 
z  Pomuku představuje svým atributem 
symbol mučedníka, protože zemřel na mu-
čidlech a pak byl vhozen do vody (Vltavy). 
Více se dočítáme ve farní kronice.

Ing. Milan Vorel

STALO SE

Jasan ztepilý rostoucí na  městských po-
zemcích parc. č. 512/2 a parc. č. 540/2, oba 
v katastrálním území Trpišov, byl na zákla-
dě ústní žádosti paní Vrbatové posouzen 
arboristou p. Kindlem v červenci 2021 (stav 
stromu pro vypracování odborného po-
souzení byl arboristou sledován od dubna 
do července 2021). V odborném posouzení 
z července 2021 byl arboristou navržen bez-
pečnostní řez stromu a mírná lokální reduk-
ce větve zasahující nad vozovku a bylo do-
poručeno strom sledovat. V červenci 2021 
bylo dle návrhu provedeno rovněž ošetření 
stromu. Cílem těchto opatření bylo zvýšit 
stabilitu kosterní větve nad vozovkou a pro-
vozní bezpečnost stromu. Na  základě od-
borného posouzení Rada města Slatiňany 
neschválila odstranění žádaného stromu. 

V červnu 2023 byla Radě města Slatiňany 
předložena žádost týkající se zřízení dvou 
sjezdů na  pozemek sousedící s  pozemky, 
na kterých se nachází zmiňovaný jasan zte-
pilý. Zřízení sjezdu na pozemek je podmín-
kou pro vydání povolení stavebního úřadu 
na  novostavbu rodinného domu. Jasan 
ztepilý se nachází v rozhledových trojúhel-
nících žádaných sjezdů. Na ploše vymeze-
ných rozhledových trojúhelníků daných 
sjezdů nesmí být dle ČSN 73 6110 žádné 
překážky vyšší než 0,75 m nad úrovní jízd-
ního pruhu/pásu i  sjezdu, nebo širší než 
15 cm. Rada města Slatiňany na  základě 
nových skutečností schválila kácení jasanu 
ztepilého. Schválení kácení jasanu ztepilé-
ho Radou města Slatiňany je pouze souhla-
sem vlastníka stromu s  jeho pokácením. 

Samotné kácení může být provedeno až 
na základě pravomocného povolení orgá-
nu ochrany přírody ve smyslu ustanovení § 
8 odst. 1 zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně 
přírody a krajiny, ve znění pozdějších před-
pisů, po  předchozím projednání s  orgá-
nem státní památkové péče, neboť se dře-
vina nachází na území Krajinné památkové 
zóny Slatiňansko-Slavicko, a  to ze závaž-
ných důvodů. Závažný důvod pro kácení 
dřevin z důvodu plánované výstavby může 
být dán teprve v  okamžiku, kdy nabude 
právní moci územní rozhodnutí o umístění 
dané stavby, v němž se jednoznačně vyme-
zí rozsah a situování stavby, a bude najisto 
stanoveno, které dřeviny budou muset být 
při realizaci stavby pokáceny.

Veronika Novotná, vedoucí OS

 ■ OKOLNOSTI POSUZOVÁNÍ KÁCENÍ JASANU V TRPIŠOVĚ

 ■ VÝVOJ JASANU ZTEPILÉHO, ANEB U NÁS V KOCOURKOVĚ

 ■ OMLUVA

Vážení spoluobčané, chtěla bych se touto 
cestou s vámi podělit o moji anabázi s ká-
cením jasanu ztepilého. 
Tento evidentně usychající a  nemocný 
strom se nachází na městském pozemku 
parc. č. 512/2 a 540/2 v katastrálním území 
Trpišov naproti mojí nemovitosti. Asi před 
4 lety jsem žádala na  Městském úřadě 
Slatiňany ústní formou o jeho odstranění, 
avšak bez odezvy. Proto jsem v  červenci 
2021 podala písemnou žádost o odstraně-
ní z bezpečnostních důvodů, jelikož strom 
usychá a naklání se nad vozovku, na kte-

rou neustále padají suché větve. Na zákla-
dě mojí žádosti byl pozván arborista, který 
na místě konstatoval, že každý strom má 
svůj vývoj. Poté přijeli horolezci a celý den 
zde prořezávali a odstraňovali suché větve.
21. 10. 2021 jsem obdržela písemné sdě-
lení č.j. MěÚSl/05185/2021/SÚ/No, kde 
na  základě odborného posouzení Rada 
města pokácení jasanu neschvaluje. Strom 
tedy zůstal na svém místě a já dál žiji v oba-
vách, kdy neodolá povětrnostním vlivům 
a padne přes vozovku na moji nemovitost. 
O to více jsem byla překvapena sdělením 

Rady města v srpnových Ozvěnách 8/2023, 
kde tato na  169. schůzi 12. června 2023 
schvaluje pokácení jasanu ztepilého, pro-
tože majitel sousedního pozemku bude 
v okolí zřizovat dva nájezdy. 
Tak se ptám: tímto už tedy skončil, urči-
tě po  odborném posouzení, vývoj jasanu 
ztepilého? Už není třeba ho zachraňovat? 
Zásadní otázka je však jiná. Jsou takováto 
rozhodnutí Rady města efektivní pro hos-
podaření s penězi nás daňových poplatní-
ků? 

Hana Vrbatová, Trpišov

Čtenáři naší knihovny 
nám poskytují dobré 
tipy a náměty na kni-
hy, které si oblíbilii 
a které by doporučili 
k přečtení i ostatním. 
Ty, kteří nám svůj názor a odkaz na za  jí-
mavou a  poutavou knížku ještě nezaslali, 
prosíme, aby si našli chviličku a buď osob-
ně, nebo prostřednictvím e-mailu (knihov-
na@slatinany.cz) tak kdykoliv učinili. My 
budeme mít větší množství výběru oblíbe-
ných titulů mezi vámi čtenáři a v každých 
Ozvěnách některé z nich uveřejníme.
Pro tento měsíc bychom chtěly nabídnout:
Třeštíková Radka – Kde jsi, když nejsi
Harasimová Markéta – Kudlanka

 ■ MĚSÍC S PĚKNOU 
KNIHOUREDAKČNÍ RADA SE OMLOUVÁ panu 

MVDr. Ivanovi Jeníkovi, za zveřejnění foto-
grafi í bez jeho souhlasu a bez uvedení au-
torství u článku jiného pisatele. Jednalo se 
o fotografi e, které byly v zářijovém vydání 
Ozvěn omylem otištěny na straně 11. Foto-

grafi e stejně jako ostatní tvůrčí díla (literár-
ní dílo, hudební dílo apod.) je považována 
za autorské dílo a váže se k němu skupina 
práv, která náleží jejímu autorovi. Pracuje-
me na změně systému zasílání příspěvků, 
aby se tato nedopatření nestávala.

Autor MVDr. Ivan Jeník Autor MVDr. Ivan Jeník
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 ■ PŘEDSTAVUJEME: JAROSLAV KOREČEK

Rozhovor s  Jaroslavem Korečkem se pro-
táhl asi na tři hodiny, ale mohli bychom si 
povídat ještě mnohem déle. Pili jsme při 
tom výborné červené, a tak čas ubíhal ve-
lice příjemně.
Jarda Koreček byl v  mládí velmi aktivním 
sportovcem. Já si ho pamatuji jako atleta, 
slušně házel diskem, ale také s námi chodil 
na pravidelné nedělní výběhy do lesa. Byl 
nadšeným a  dobrým lyžařem i  vodákem, 
dokonce závodil na divoké vodě. Ostatně, 
láska k vodě ho provází celý život, o  tom 
ještě bude řeč. Druhou jeho láskou je ma-
lování. Nevěděl jsem nejprve, čím rozhovor 
začít. Ale Jarda povídal a povídal a já jsem si 
sotva stačil dělat poznámky a mnohokrát 
ho musel ve vypravování zastavit nebo vrá-
tit. Bylo vidět, že toho má na srdci hodně. 

Jardo, řekni něco o svých malířských za-
čátcích.
Jsem vlastně samouk, i  když jsem něja-
ký čas chodil na  jakési soukromé hodi-

ny k  akademickému malíři Janu Hlínovi 
do Heřmanova Městce. Maloval jsem prak-
ticky denně, ale musel jsem se i nějak živit. 
V roce 1968 jsem nastoupil do kulturního 
střediska Transporty Chrudim, kde byl 
i divadelní soubor, a  tak jsem si dokonce 
zahrál divadlo. Pak mě přeřadili na oddě-
lení propagace. Tam se sice umění moc 
nedělalo, byly to jen reklamy a různá hesla, 
ale nějaký čas tam se mnou pracoval i aka-
demický sochař František Korejs, který 
mně v lecčems ohledně malování poradil. 
V  Transportě pochopitelně na  malování 
prostor nebyl. Zato jsem tam třeba hrál 
i  loutkové divadlo. Maloval jsem tedy jen 
po práci a snažil se postupně zdokonalo-
vat. Trvalo to ale ještě dlouho, než jsem si 
začal jako malíř věřit.

Jsi znám jako krajinář. Bylo tomu tak 
vždy?
Ano, vždy jsem dělal krajiny a města. Ma-
loval jsem jen místa, která jsem měl rád 
nebo která se mně líbila. Miluji Vysočinu, 
Železné hory, Chrudim, Slatiňany, Škro-
vád a vůbec ten náš kraj. A pak taky moře. 
Vlastně vodu obecně. Jo, občas jsem zkusil 
i nějaký portrét, ale to bylo spíše okrajově. 

Přesto se zastavím u těch portrétů. Mo-
del ti musel sedět, nebo jsi maloval po-
dle fotek?
V  první řadě jsem maloval jenom toho, 
koho jsem znal. Nejprve jsem si ho naski-
coval a pak v klidu v ateliéru pracoval. Ale 
jak jsem říkal, jsem především krajinář.

Ale kdy tě vůbec napadlo, že se tomu 
budeš věnovat téměř profesionálně.
Už jsem říkal, že profík jsem nikdy nebyl. 
Vždy jsem měl ještě nějaké zaměstnání. 
Vyučil jsem se zámečníkem, poté jsem 
pracoval v tom propagačním oddělení, dě-

lal jsem v dílnách Labsko-oderské plavby, 
na  Úpravně vody Monako, ale malování 
jsem měl nejradši.

Každý malíř má potřebu své obrazy ně-
kde ukázat. Jak to bylo u tebe s výsta-
vami?
Ani nevím, kolik jich bylo. První byla, my-
slím, v roce 1978, ale jistý si s tím nejsem. 
Bylo to v  chrudimském divadle. Výstav 
mohlo být dohromady tak 30, možná 40.

A kde jsi všude vystavoval?
Zase musím lovit v paměti. V Praze asi 4krát, 
dále se mi vybavuje Svratka, Sněžné, Rvá-
čov, Heřmanův Městec, v  Chrudimi jsem 
vystavoval každých pět let, krásné výstavy 
jsem míval v Čeladné v Beskydech, kde jsem 
vystavoval čtyřikrát. Nezapomenutelnou 
výstavu jsem měl v Petrově na  jižní Mora-
vě, tam proběhla přímo ve vinném sklípku. 
Nebo ve Skutči, kde mi ji zahajovali Alfréd 
Strejček se Štěpánem Rakem. A  poslední 
jsem měl před rokem na Nasavrcké paletě. 

A co malířská technika a styl? Dříve byly 
tvé obrazy realistické, postupně jsi pře-
cházel do abstrakce.
Maluju téměř výhradně olejem nebo akry-
lem na plátno nebo sololit. A ten vývoj je 

Rozhovor s  Jaroslavem Korečkem se pro- lal jsem v dílnách Labsko-oderské plavby, 
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celkem přirozený. Každý malíř nějak za-
číná a postupně si hledá svůj styl. Někdo 
ho najde, někdo hledá věčně. Já už hledat 
nepotřebuju.

Jardo, přejdu trochu jinam. O  tobě je 
známo, že sis postavil loď a  plavil se 
po moři. Pověz nám o tom něco.
Někdy kolem roku 1990 jsem si koupil loď 
Onyx a jezdil s ní na Rozkoši. Měl jsem ale 
silnou touhu po  moři. A  tak jsem deset 
let stavěl větší, 8,5 m dlouhou loď, která 
dostala jméno Potápka. V roce 2000 jsem 
ji nechal převézt do Chvaletic, kde jsem ji 
několik měsíců dodělával. Přes Labe, Rýn 
a  Rhônu jsem se pak vydal s  Potápkou 
do Marseille. Celkem 1700 km a jeden mě-
síc plavby po řekách. A pak jsem se koneč-
ně plavil po Středozemním moři. Navštívil 
jsem Korsiku, Sardinii, Ithaku, byl jsem 
v Egyptě, no probrázdil jsem to tam za tři 
roky celé.

Tři roky? Z čeho jsi tam žil?
V  první řadě musíš žít skromně. Žil jsem 
tam z úspor a z toho, že jsem lidem malo-
val obrázky. Ale když mi peníze došly, mu-
sel jsem plavbu přerušit, jet domů, udělat 
výstavu a prodat nějaké obrazy. A pak zase 
zpátky na Potápku. Taky jsem si vydělával 
tím, že jsem v Saint Tropez vozil lidi, ma-
loval a  prodával jim obrázky. Na  chleba 
a víno to vždycky dalo. To jsem dělal skoro 
rok a půl.
Středozemní moře, to je Francie, Špa-
nělsko, Itálie, Řecko a  další státy. Jak 
ses tam domlouval?
Obtížně. Ale nakonec jsem se vždy nějak 
domluvil.

A celou tu cestu z Chvaletic do Marseille 
a  potom ono plavení Středozemním 
mořem jsi absolvoval sám?
Většinou, ale někdy jsem musel nabrat 

dvoučlennou posádku. Hlavně na  řekách 
je to předpis kvůli plavebním komorám. 
Někde se to dalo obejít, ale někde by mě 
bez posádky nepustili dál.

Opusťme tedy Středozemní moře. Ty 
ses ale plavil i  v  Karibiku. A  navíc se 
slavným mořeplavcem.
Jo, to se mně ozval Ruda Krautschneider 
z Martiniku. On původně chtěl podniknout 
plavbu do  Antarktidy a  nabízel mi místo 
v  posádce. Já jsem ale tenkrát nemohl. 
Ruda to pak ale kvůli nějakým potížím 
s  lodí i  posádkou vzdal a  skončil na  tom 
Martiniku. Odtud mi volal, jestli bych 
za ním nemohl přijet. Potřeboval někoho 
na cestu zpět. Letěl jsem tedy tam a pak 
jsme společně trochu brázdili vody Karib-
ského moře. Bylo to pěkné dobrodružství. 
Vybavuje se mi především ostrov, vzdálený 
dva dny plavby z Fort–de-France, na který 
nejezdí velké trajekty ani nelétají velká leta-
dla. Stojí tam stará vojenská pevnost, kte-

rou si příroda postupně bere zpět. Tam si 
člověk uvědomí sílu přírody a svou malost. 
Avšak i cesta do Evropy byla napínavá. Ti-
síc mil jsme pluli bez větru na motor a do-
šla nám nafta. Vrátili jsme se pak zpátky 
na Martinik, kde Ruda loď prodal. Zpátky 
jsme tedy letěli letadlem.

Měl jsem štěstí a s Rudou se několikrát 
potkal. Jednou u  nás dělal přednášku 
a vzpomínal na tebe jako skvělého par-
ťáka. Ale vraťme se k tvé Potápce. Kde 
je teď?
Kotví na Slapech. Snažím se tam co nejvíc 
jezdit. Musím loď trochu provětrat a  taky 
potřebuje stálou údržbu. Ale to víš, roky 
nezastavíš, je mně 77, a  tak jsem už pře-
mýšlel, že ji prodám. Ale ještě asi nenastal 
ten čas. 

A Onyx?
Ten je v  loděnici ve  Škrovádě. Asi ho ne-
chám potopit v jednom lomu.

Není to škoda?
Škoda je dobrýho člověka.

Děkuji za rozhovor
Zdeněk Jirásek

STALO SE

dvoučlennou posádku. Hlavně na  řekách rou si příroda postupně bere zpět. Tam si 

Hezký slunný den na  sklonku prázdnin, 
od  rána do  odpoledne spousty lidí před 
prodejnou zdravé výživy ve  Slatiňanech. 
Swapovalo se – u plných stolků a věšáků 
se bezplatně vyměňovalo oblečení, boty, 
kabelky – věci značkové, české výroby 
i  rukodělné. Také se setkávalo, povída-
lo, ba i  chvilenku posedělo. Potěšily se 
návštěvnice swapu, zkrátka nepřišla ani 
ekologie.
Paní Štěpánce Žáčkové za  dobrý nápad 
a organizaci akce děkují četné Slatiňačky.

 ■ SWAPOVÁNÍ
U ŠTĚPÁNKY
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 ■ REZIGNACE ROBERTA KOBLÍŽKA

 ■ TISKOVÁ ZPRÁVA – VÝZVA KE ZVÁŽENÍ ODSTOUPENÍ Z FUNKCE ZASTUPITELE

Na zastupitelstvu dne 20. 9. 2023 podal 
Robert Koblížek písemnou rezignaci 
do  rukou starosty na  funkci zastupi-
tele za  stranu Sedma. Robert Koblížek 
si přál transparentně a  veřejně uvést 
skutečnosti, které ho k jeho rozhodnutí 
vedly a i samotný fakt, že rezignoval. 
Nahradí ho, den po dni rezignace, další 
z kandidátní listiny za Sedmu. 

Jsem s to odstoupit
(psáno 14. 9. 2023 před konáním zastupi-
telstva – pozn. redakční rady)
Koncem července odhlasovala Sedma 
výzvu, abych se vzdal funkce zastupitele. 
Výzva byla zveřejněna včetně seznamu hla-
sujících počátkem září. Mám v úmyslu této 
výzvě vyhovět a to nejen kvůli tak silně pro-
jevené nedůvěře nominující strany, ale také 
proto, že mnou preferovaná témata se mi 
od počátku nedařilo dostávat ani na jedná-
ní strany a koalice, natož na nich začít pra-
covat, což byl důvod mé kandidatury.
Rezignaci plánuji předat do rukou starosty 
na zastupitelstvu 20. 9. 2023.

Sedma mi vyčítá rozpor v prioritách a kon-
fl iktní jednání. Je pravda, že když se jednalo 
o větší přístup k informacím z radnice pro 
veřejnost, když jsem žádal konec odsouvá-
ní problémů s odpady, požadoval doložení 
nutnosti nového komunálního vozu, ane-
bo když jsem chtěl zapojit do rozhodování 
i opozici, byl jsem neodbytný.
Také mi vyčítají provozování www.slatinak.
cz. Navíc mě váže můj slib z jara, že pokud
mi vyjádří členové a příznivci Sedmy nedů-
věru výraznou většinou a  transparentně, 
že odstoupím.
Ta témata, kvůli kterým jsem šel do politi-
ky, jsem si nevycucal z prstu: 13 let aktivně
působím v  místní komunální politice, bě-
hem kterých jsem se účastnil schůzí Sed-
my, jednal jsem s politiky i úředníky, chodil 
na zastupitelstva.
První téma, do kterého jsem chtěl aktivně 
vstoupit, byl spravedlivější poplatek za od-
pady. Další oblast je vstřícnější město ob-
čanům – navrhl jsem 11 změn v jednacím 
řádu zastupitelstva s cílem větší otevřenos-
ti pro veřejnost a větší efektivity. Zamítnuty 
byly všechny. Také mi vadí současné poli-
tikaření a  řevnivost mezi opozicí a  koali-
cí, které bere kapacitu k  řešení ostatních 
témat. Po  návštěvách některých pěkných 
měst u nás i v zahraničí mi přijde škoda ne-
využitého potenciálu Slatiňan, kde se dě-
lají sice dílčí pěkné věci ale téměř bez vize 
a koncepce. Pro bezpečnost chodců bych 
chtěl aspoň jeden chodník v každé ulici, kde 
se chodí – hlavně v místních částech chybí. 
Pro cyklisty by se mohly rozšířit zóny 30 
podle loni schváleného generelu dopravy 
a vymáhat dodržování rychlostních limitů. 
Neřešené parkování v ulicích nutí občany, 
chodce, cyklisty a řidiče, aby si to navzájem 
řešili sami, anebo aby trpěli bezohlednost 
druhých, což ale zhoršuje společenské kli-
ma. V ekologii by město mělo jít příkladem 
– deklarovat minimalizaci uhlíkové stopy 
městských zařízení či některé zemědělské, 
travnaté a  ostatní plochy převést na  les 
nebo sady. Mohlo by se řešit výrazné sní-
žení výkonu veřejného osvětlení v  noci a 
redukce světelného smogu u  stávajících 
koulí. Dále by na městě měl být člověk, kte-
rý by byl dostupný a  schopen posílat lidi 

v  tíživých situacích na  příslušné instituce 
a s těmi spolupracovat. Jako město máme 
dobrou polohu k  tomu, aby hromadnou 
dopravu mohli používat i  lidé, kteří nutně 
nemusí. A úřad je v této oblasti významný 
partner, ale tuto svou pozici dlouhodobě 
promarňuje.
Rozlišuji mezi přirozenou autoritou (legiti-
mizovanou zvenku, kdy politik více slouží)
a autoritářstvím (dotyčný se drží pozice na-
vzdory okolí, takový politik vládne). Jasně, 
že někdy oblíbený politik s podporou jen 
mluví a  autoritář prosadí dobré věci. Ale 
spíš to bývá opačně. Důležitý rozdíl je také 
v odpovědnosti za případné chyby: v prv-
ním případě je na voličích a podporovate-
lích, ve druhém na politikovi samém. Kdy-
bych neodstoupil, mohl bych se snadno 
dostat do té druhé skupiny, a z případných 
chyb bych se zodpovídal svému svědomí 
do smrti. Uvědomuji si, že nejsem zastupi-
tel jen z vůle Sedmy, její podpora byla nut-
nou podmínkou, nikoliv však dostačující. 
Jsem odpovědný i  vůči voličům, kteří mě 
volili, a proto jsem ta témata předal zastu-
pitelům za Sedmu, oni si je rozdělili a slí-
bili, že se jim budou nadále věnovat. Sám 
zatím z politiky odejít nehodlám. Rád bych 
ta témata připomínal „zdola“, jako jsem to 
dělal dříve. Jsem ochoten nejen kritizovat, 
ale také přiložit ruku k dílu, bude-li někdy 
zájem.

Robert Koblížek

Dne 26. 6. 2023 se aktivní jádro Sedmy čí-
tající všechny zvolené zastupitele a někte-
ré dlouholeté členy nebo příznivce Sedmy 
rozhodlo požádat Roberta Koblížka, aby 
zvážil složení svého mandátu zastupite-
le, který získal díky kandidatuře za stranu 
Sedma v  zastupitelstvu města Slatiňany. 
Důvodem jsou nepřekonatelné rozdíly 
v  názorech na  priority a  způsoby řešení 
některých komunálních témat mezi jím 
a  ostatními zastupiteli, necitlivý způsob 

Roberta při prosazování svých témat a my-
šlenek komplikující spolupráci a  hledání 
kompromisu a vedoucí ke zbytečným kon-
fl iktům v rámci koalice. V neposlední řadě 
je důvodem také provozování portálu slati-
nak.cz během zastupitelské funkce.
Roberta jako člověka si vážíme a jeho pod-
něty často považujeme za přínosné. Naším 
přáním není Robertův odchod ze spole-
čenství Sedmy.
Dne 27.7 2023 proběhlo hlasování na pod-

poru této výzvy v okruhu všech aktuálních 
členů a příznivců. Sešlo se 14 osob na mís-
tě a 4 osoby hlasovaly e-mailem. Pro od-
stoupení bylo 15 osob, tj. 83% ze zúčast-
něných, jmenovitě: J. Bleha, J. Brůžek, D. 
Drahokoupil, Z. Jirásek, P. Kolek, L. Maier, I. 
Mandys, V. Peřina, J. Picpauer, Z. Pleninge-
rová, T. Růžička, O. Svačinka, L Švadlenko-
vá, J. Švecová, D. Vychodil. Proti byl Jiří Pilař 
a Jan Pilař, zdržela se I. Ryzová.

v  tíživých situacích na  příslušné instituce 

Pro naše malé čtenáře jsem rozšířily čte-
nářský fond o Kouzelné čtení s Albi tužkou. 
K dispozici máme 6 knížek a dvě Albi tužky, 
které je možné zapůjčit, a to tímto způso-
bem:
1. pouze knížky Kouzelné čtení
2.  komplet – knížku + Albi tužku včetně na-

bíječky
Těšíme se na  vaši návštěvu a  věříme, že 
tato novinka vám udělá radost tak jako 
nám😊.

 ■ NOVINKY Z KNIHOVNY
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ZE SPORTU

 ■ ATLETIKA – PARÁDNÍ JÍZDA DOROSTENCŮ

 ■ ATLETIKA – MISTROVSTVÍ ČECH DRUŽSTEV DOROSTENCŮ

Litomyšl 26. 8.
Do Litomyšle jeli naši atletičtí dorostenci s cílem porazit domácí 
tým a vybojovat 2. místo za suverénním Hradcem Králové. Záro-
veň by to znamenalo i prvenství mezi oddíly Pardubického kraje 
a  tím i postup na mistrovství Čech družstev. Tento úkol chlapci 
splnili a Litomyšl porazili o 26 bodů. Padla řada osobáků, máme 
čtyři 1., dvě 2. a šest 3. míst. 
Dorostenci jsou ročníky 2006-07, žáci 2008-09.
100 m 3. Matěj Kaňka 06 11,41 OR (v R 11,42)
 5. Vojta Závodný 06 11,65  (v R 11,80) 
200 m 1. Matěj Kaňka 06 23,56
 3. Vojta Závodný 06 23,92
400 m  3. Matěj Kaňka 06 55,48
 6.–7. Radim Kopiště 07 55,68
 10. Pavel Pohorský 08 57,45 OR
Jelikož se kvůli chybě časomíry musel opakovat rozběh na 100 m, 
absolvovali oba naši sprinteři jednu stovku navíc. Matěj tak běžel 
celkem 3 stovky, jednu dvoustovku a jednu čtvrtku!
800 m 3. Radim Kopiště 07 2:05,73
 8. Pavel Pohorský 08 2:12,66 OR
Těsně před startem se Radimovi udělalo, patrně z horka, nevolno 
a běžel velmi indisponován. Přesto zůstal jen kousek za osobá-
kem a vydřel 3. místo. Poté běžel ještě čtvrtku.
1500 m 1. Jindra Vychodil 06 4:18,70 OR
 2. Tomáš Pavliš 08 5:02,41
3000 m 5. Filip Velínský 07 11:10,01
 6. Vláďa Jiša 07 11:10,03
300 m př. 3. Kamil Herzog 07 48,15 OR
 5. Vláďa Jiša 07 50,41
Dálka 1. Jindra Vychodil 06 628 OR
 7. Matouš Roztočil 09 562 OR
Výška 3. Jindra Vychodil 06 173

 5. Kamil Herzog 07 160
 6. Matěj Pešata 08 160
Dálka a výška probíhaly současně a tak Jindra neustále přebíhal 
z jednoho sektoru do druhého. V dálce si vytvořil úžasný osobák, 
ale ve výšce mu už chyběla koncentrace. 
Koule 1. Tomáš Flídr 07 14,58
 5. Vojta Závodný 06 11,60
 8. Matěj Lukáš 06 9,66 OR 
Ještě loni by to byl Tomášův osobák, ale letos má již 15,15. Vojta je 
sprinter a ke kouli si jen odskakuje.
Disk 4. Tomáš Flídr 07 36,09 OR
 9. Ondra Culek 07 25,36 OR
Kladivo 5. Matěj Lukáš 06 31,99
 6. Tomáš Flídr 07 30,82 OR
 8. Ondra Culek 07 19,37
4x100 m 2. Pavliš, Velínský, Pešata, Kopiště 50,21
 5. Jiša, Lukáš, Culek, Herzog  51,64
Naši sprinteři již měli maximální povolený počet disciplín, a tak se 
štafety poskládaly z těch, kteří byli ještě k dispozici.

Neobsadili jsme 110 m překážek, oštěp a tyč. V trojskoku náš žák 
Roztočil neměl ani jeden platný pokus.

KONEČNÁ TABULKA KP
1. Sokol Hradec Králové 24 630,5
2. Spartak Slatiňany 19 447,5
3. Jiskra Litomyšl 19 402,5
4. AC Pardubice 14 244,5
5. SK Nové Město n. Met. 11 244,5
6. Hvězda Pardubice 8 207,5
7. Atletika Chrudim 8 190,0
8. Sokol Jaroměř 4 80,0

Kolín 10. 9.
NAŠI CHLAPCI MILE PŘEKVAPILI
Druhý rok po sobě postoupila naše parta dorostenců na mistrov-
ství Čech družstev. Loni byli hoši z deseti družstev osmí, letos to 
bylo krásné 5. místo. A padla celá řada osobních rekordů, z nichž 
některé už mají punc opravdu vysoké kvality.
100 m   5. Matěj Kaňka 11,31 OR (v R 11,36)
   8. Vojta Závodný 11,50  (v R 11,53)
Máme dva skutečně výborné sprintery.
200 m   5. Matěj Kaňka 23,30 OR
   7. Vojta Závodný 23,42 OR
400 m   8. Radim Kopiště 54,60
Radim už měl v nohách půlku.
800 m   4. Radim Kopiště 2:02,98 OR
OR překonán vteřinu a půl!
1500 m   1. Jindra Vychodil 4:09,19 OR
Nejlepší výkon celých závodů!
   4. Tomáš Pavliš 4:47,18 OR
3000 m   3. Filip Velínský 11:20,46
   5. Vláďa Jiša 11:38,00
300 m př. 13. Kamil Herzog 49,08
 15. Vláďa Jiša 50,12
Vláďa běžel po závodě na 3000 m.
2000 m př.    4. Pavel Pohorský 7:44,06
Pavel to běžel poprvé, vodní příkop.
   8. Matěj Lukáš 9:59,99 OR
Nemůžeme ani trénovat.
Dálka 10. Jindra Vychodil 607
Osobák to není, ale už podruhé skočil přes 6 m.
 20. Matouš Roztočil 535
Výška   3. Jindra Vychodil 179
   9. Michal Pešata 161
 12. Kamil Herzog 151
Trojskok   8. Matouš Roztočil 11,23 OR

Až nečekaně pěkný výkon.
Koule   3. Tomáš Flídr 14,44
Tomáš umí přes 15 m, ale 3. místo je krásné.
 12. Vojta Závodný 10,27
 17. Matěj Lukáš   9,09
Disk 10. Tomáš Flídr 31,96
 17. Ondra Culek 26,29 OR
Kladivo 12. Matěj Lukáš 30,75
Kladivo můžeme trénovat jen velmi omezeně.
 15. Tomáš Flídr 29,02
4 x 100 m   6. Culek, Jiša, Pešata, Kaňka  48,74
4 x 400 m   6. Herzog, Pohorský, Velínský, Kopiště 3:49,73
Dorostenci mohou na jedněch závodech nastoupit pouze ve třech 
disciplínách, takže někteří naši běžci už ve štafetách startovat ne-
mohli.
TABULKA
  1. Sokol Hradec Králové 292 b
  2. Sokol Kolín 257 b
  3. TEPO Kladno 255 b
  4. AK Bílina  158 b
  5. Spartak Slatiňany 146 b
  6. Spartak Čelákovice 138 b
  7. Jiskra Litomyšl  89 b
  8. AC Turnov  47 b
  9. SK Nové Město n. Met.  43 b
10. LIAZ Jablonec  13 b

Chlapci a děvčata, berte tyto výsledky i jako pozvání do našeho oddí-
lu. Sportovat na tak vysoké úrovni můžete jen v atletice. Připomeň-
me si i to, že naše výškařka Alice Cajthamlová byla letos 2. na mist-
rovství ČR a má skočeno už 171 cm. Tréninky jsou v pondělí, středu 
a pátek od 17 hodin na stadionu, od změny času se bude chodit 
do haly. Stačí přijít a ohlásit se u některého z přítomných trenérů. 
Příští sezonu navíc začneme na zbrusu nové umělé dráze.
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Svitavy 10. 9. 
Jen torzo našeho družstva
Za historický úspěch dorostenců jsme zaplatili propadem mužů. 
Jelikož většinu družstva tvoří právě naši dorostenci a mistrovství 
Čech dorostu se konalo ve stejném termínu jako 3. kolo mužů, od-
jelo do Svitav pouze pět našich závodníků. Místo toho, abychom 
se poprali o celkové 2. místo, klesli jsme až na místo 4.
100 m 5. Jan Čechal  12,32 OR (v R 12,36)
400 m 9. Jan Čechal  58,63
800 m 7. Vladimír Urválek  2:20,72
110 m př. 6. Ondřej Češík  20,09
400 m př.  5. Vojta Jirásek  64,95 OR
Trojskok 4. Ondřej Češík  11,32
 5. Vladimír Urválek  11,28
Koule 1. Michal Hudec  11,80
Disk 3. Michal Hudec   31,37
Kladivo 6. Michal Hudec  22,07
4 x 100 m 5. Češík, Jirásek, Urválek, Čechal 38,57
KONEČNÁ TABULKA KP
  1. Atletika Polička 26 535
  2. Sokol Hradec Králové B 25 609
  3. TJ Svitavy 21 360
  4. Spartak Slatiňany 19 290
  5. Maratonstav Úpice 14 171

  6. Iscarex Česká Třebová 12 131
  7. BK Náchod 11 122
  8. Slovan Moravská Třebová   9 140
  9. SK Dobruška   5   77
10. SK Týniště nad Orlicí   4   58

Za  ženy Svitav opět hostovala naše závodnice Lída Jirásková. 
Startovala třikrát a  vždy zvítězila. 100 m překážek zaběhla 
za  16,13, co je její nový osobní rekord, poté zvítězila v  závodě 
na 400 m překážek v čase 70,63 a nakonec ještě proběhla cílem 
na prvním místě ve štafetě na 4 x 100 m.

Zdeněk Jirásek

Marek Víšek žije s rodinou ve Slatiňanech. Je to profesionální hasič 
sloužící v Hasičském záchranném sboru v Pardubicích. Je výjimeč-
ný tím, že pravidelně boduje ve velmi náročných hasičských sou-
těžích a to i v těch „pekelných“, které přináší disciplíny TFA – z an-
glického Toughest Firefi ghter Alive – „nejtvrdší hasič přežije“. Je to 
simulace ostrého zásahu a maximální zátěže, kterou hasič musí 
zvládnout. Kolapsy na těchto soutěžích nejsou ničím výjimečným. 
Letos získal na světových hrách v kanadském Winnipegu zlatou 
medaili v kategorii jednotlivců. Stříbrnou medaili získal za výběh 
do  nejvyšší budovy ve  Winnipegu, která má 40 pater a  to vše 
v kompletním zásahovém oděvu a aktivním dýchacím přístrojem. 
V kategorii týmů si Marek Víšek přivezl zlato.
V práci si zvyšuje svou kondici během fyzické přípravy, která je 
pro každého hasiče povinná. Ve dnech volna běhá, jezdí na kole. 
Příprava na závody trvá několik měsíců.
Úspěch rozhodně nemá zadarmo, ale zároveň zůstává skromným 
člověkem a o popularitu nestojí. Markovi gratulujeme, držíme pal-
ce, ať se mu i nadále daří a třeba bude inspirací pro děti z počet-
ného oddílu Mladí hasiči Slatiňany. 

Jana Švecová

 ■ ATLETIKA – KP DRUŽSTEV MUŽŮ

 ■ SVĚTOVÝ ÚSPĚCH MARKA VÍŠKA 
NA HASIČSKÝCH HRÁCH

Marek Víšek žije s rodinou ve Slatiňanech. Je to profesionální hasič Marek Víšek žije s rodinou ve Slatiňanech. Je to profesionální hasič Marek Víšek žije s rodinou ve Slatiňanech. Je to profesionální hasič 

Vážení a milí spoluobčané, na první adventní ne-
dělí, a to 3. prosince, bude před základní školou 
v  našem městě rozsvícen stromeček. A  právě 
ten se hledá. Nemáte na své zahradě náhodou 
nějaký, který by byl vhodným pro tuto akci a oz-
dobil nám ve vánočním čase město?
Orientačně by měl mít průměr kmenu v  dolní 
části maximálně 20 cm, čím vyšší tím lepší 😊. 

Pokud byste o nějakém věděli a mohli darovat, prosím o info nej-
později do  konce října na  email: knihovna@slatinany.cz, telefon: 
469 660 239 nebo se stavte osobně v knihovně. Jeho pokácení 
i odvoz by hradilo město.

 ■ HLEDÁ SE VÁNOČNÍ STROM

Dne 14. 3. 2022 Rada města Slatiňany schválila konání veřejné 
sbírky na pomoc Ukrajině. Na základě oznámení bylo Krajským 
úřadem Pardubického kraje vydáno osvědčení o přijetí oznámení 
o konání veřejné sbírky a dnem 19. 3. 2022 byla sbírka zahájena. 
Prostřednictvím zřízeného transparentního účtu, nebo v hotovos-
ti prostřednictvím pokladniček umístěných v  informačním cent-
ru a na matrice města, mohli občané jakoukoliv peněžní částkou 
přispívat na náhradu nákladů spojených s ubytováním běženců 
z Ukrajiny na území města Slatiňany, zejména na nákup potravin, 
hygienických potřeb a oblečení.
Do  zapečetěných pokladniček přispívatelé vhodili 27  171,- Kč 
a na účet bylo připsáno 112 425,- Kč.
Celkový příjem z této sbírky včetně úroku dosáhl 139 601,95 Kč.
Z  této sbírky bylo hrazeno stravné ukrajinským dětem, které 
navštěvovaly MŠ Slatiňany a  ZŠ Slatiňany a  které se stravovaly 
ve Školní jídelně Slatiňany. Dále bylo zakoupeno ložní prádlo pro 
ubytované Ukrajince na ubytovně SK Spartak Slatiňany a zakoupe-
ny potravinové balíčky pro děti zde ubytované a na území města.
Nákupem trvanlivých potravin v  hodnotě 10  000,- Kč přispělo 
i Město Slatiňany.
Vzhledem k tomu, že žádné příjmy na účet již v r. 2023 nepřicháze-
ly, byl účet s nulovým zůstatkem k 31. 7. 2023 zrušen.
Děkujeme všem, kteří se do sbírky zapojili.

Hana Hanušová, odbor fi nanční

 ■ VEŘEJNÁ SBÍRKA NA POMOC UKRAJINĚ
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Ve Slatiňanech již několik let funguje oddíl frisbee s názvem Chlu-
patá Žába. Možná si představíte nějaké házení na pláži či v parku, 
ale to není to, o co tady jde. 
Naše disciplína se správně nazývá ultimate frisbee. Je to bezkon-
taktní sport, který hraje 7 hráčů proti 7 na  hřišti o  rozměrech 
100x37m a  jeho specifi kum je to, že je zcela bez rozhodčích. Je 
to sport založený na férovosti každého hráče – tzv. Spirit of the 
game. Týmy se v  této kategorii také navzájem hodnotí a  získat 
ocenění „nejspiritovějšího“ týmu na konci turnaje je velká prestiž. 
Cílem hry je dostat disk pomocí přihrávek přes celé hřiště a chytit 
ho v koncové zóně. 
Náš oddíl, Chlupatá žába, má tréninky 2x týdně, úterní pro mladší 
děti ve věku 10–14 let a čtvrteční pro starší a dospělé. 
Pravidelně se s  naším slatiňanským týmem účastníme ligových 
turnajů, kde jsme letos v hale v kategorii mix (kluci a holky) vybo-
jovali 3. místo na MČR a junioři se dokonce stali vicemistry. 
Open a women týmy, kterých jsme součástí, se pravidelně na čes-
ké lize umisťují na medailových pozicích a na konci září dokonce 
pojedeme na fi nále klubové evropské ligy. 
A co víc, sice jsou Slatiňany nejmenší město, ve kterém se frisbee 
hraje, ale i tak jsou naši členové pravidelně součástí českých re-
prezentací. Juniorská kategorie zde má dokonce již několik let svá 
soustředění.
V Irském Limericku se na ME letos v červenci za open reprezentaci 
ukázali Patrik Novák a Filip Halámka (kapitán) a vybojovali 6. mís-
to. Women reprezentace, jejíž součástí byla Anna Zitová, Markéta 
Hudcová a Kristýna Tlustá, v zápase s  Itálií vyhrála bronz. První 
medaili pro women reprezentaci v historii!
K tomu si oba české týmy přivezly domů i medaili právě za již zmi-
ňované ocenění Spirit of the game. 

O tři týdny později v italské Padově proběhl EYUC (mistrovství Ev-
ropy juniorů do 20  let). I  tam jsme vyslali naše zástupce. Open 
skončil sedmý a  to za  velké pomoci Šimona Tlustého a  Matěje 
Ludvíka. No a s women si pro další bronz došla i naše Klára Šve-
cová. 
Pokud byste měli zájem si frisbee vyzkoušet, tak se mi nevá-
hejte ozvat na  mail kristynatlusta03@gmail.com nebo telefon 
734 830 833. No a když začnete už teď, tak kdo ví... Třeba na mis-
trovství Evropy U17 nebo dokonce světa U20 pojedete příští rok 
v létě i vy. 

Kristýna Tlustá

ZE SPORTU

O tři týdny později v italské Padově proběhl EYUC (mistrovství Ev-O tři týdny později v italské Padově proběhl EYUC (mistrovství Ev-

 ■ CHLUPATÁ ŽÁBA LÍTÁ ZA DISKEM
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Lesy České republiky, s. p., jakožto držitel honitby Obora Slavice, 
vydal s účinností od 1. 8. 2023 nový návštěvní řád obory. Ten vy-
mezuje jednotlivé návštěvní trasy a časové úseky, kdy je možné 
tyto trasy v  průběhu roku využívat. V  případě trpišovské brány 
je možný vstup pouze přes přelez po  žebříku, město Slatiňany 
bude u držitele honitby iniciovat provedení technických opatření 
pro zpřístupnění této brány i pro osoby se sníženou pohybovou 
schopností. 

Dne 13. 9. 2023 vydal MěÚ Chrudim rozhodnutí, kterým nařídil 
zákaz vstupu do honitby Obora Slavice na dobu od 13. 9. 2023 
do 31. 1. 2024 při dodržení těchto podmínek:
1.  Zákaz vstupu se nevztahuje na tyto označené veřejné cesty:

-  od  hřbitova u  Práčova k  bráně do  Slavic, která se nachází 
na  pozemcích č. 889 a  892/1 v  k.ú. Licibořice a  577/1 v  k.ú. 
Svídnice u Slatiňan,

-  od brány ze Slavic do Licibořic přes Mešiny, která se nachází 
na pozemku č. 889 v k.ú. Licibořice.

2.  Zákaz vstupu neplatí pro vlastníky pozemků v oboře, pracov-
níky vykonávající v daném území státní správu, nájemce obory 
a pracovníky vykonávající smluvní práce v lesích.

Toto rozhodnutí bylo vydáno na základě žádosti uživatele honitby 
Obora Slavice, kterým je společnost SMOLA HK a.s., IČ 09137912. 
V  době uzávěrky tohoto čísla Ozvěn Slatiňan dosud nenabylo 
právní moci.

Mgr. Vlastimil Peřina

 ■ NOVÁ PRAVIDLA PRO VSTUP
DO HONITBY OBORA SLAVICE
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Laskavé večery vstoupily do svého třetího desetiletí. Těch uplynulých 
dvacet let přineslo 188 hudebně poetických pořadů a také řadu pří-
běhů. Pokusím se vám některé trochu přiblížit, než je sám zapomenu. 
Připomínám jen, že první LV se konal 4. 3. 2003.
Zvláštní a netradiční byl 54. LV, který se uskutečnil 28. října 2008, 
tedy na státní svátek. Pořad připravil můj kamarád Dan Vycho-
dil, který našel a přepsal deník svého dědečka, jenž jako legionář 
prošel během 1. světové války těmi nejtěžšími boji v Rusku. Dan 
z  jeho vzpomínek vytvořil dramatické pásmo, které jsme spolu 
četli. Musím říci, že ten text byl mimořádně silný a bylo symbo-
lické, že jsme tímto pořadem vlastně připomněli 80 let od vzniku 
samostatného Československa. O hudební doprovod se postara-
ly dvě studentky konzervatoře, kytaristka Petra Poláčková a zpě-
vačka Pavla Klepeštová. 
Na dalším LV jsem přivítal slavného písničkáře Jana Buriana. O pí-
sničkářích se říkalo, že jsou svědomím národa, a já je měl vždycky 
rád. Obdivoval jsem nejen jejich vlastní písně, ale i odvahu, s jakou 
vzdorovali mocným. Ovšem byli i písničkáři, kteří stateční nebyli 
a režimu šli na ruku, ale to sem už nepatří.
Možná nejvíce lidí v jednom pořadu účinkovalo na 61. LV. To přijel 
velký chrudimský pěvecký sbor Slavoj, před kterým ještě vystoupil 
dětský sboreček ZUŠ Slatiňany pod vedením Jiřího Korečka.
Už si nepamatuji, jak jsem na něj přišel, kde jsem se s ním se-
známil, ale bylo to štěstí. Myslím, že to bylo na nějaké akci Obce 
východočeských spisovatelů. Řeč je o  Pavlu Mertovi, fagotisto-
vi Komorní fi lharmonie Pardubice. Ovšem já jsem ho nepoznal 
jako fagotistu, nýbrž jako saxofonistu a vedoucího skupiny Crazy 
Saxophones, neboli kvarteta, které vytvořil se svými žáky z par-
dubické ZUŠ. Mnohokrát jsem tuto skupinu pozval na Laskavý 
večer, ale i na mnoho dalších akcí. Nezapomenutelné bylo na-
příklad jejich vystoupení na  vernisáži fotografi í Libora Blažka 
v  Nasavrkách. Ale hráli i  na  atletické oslavě ve  staré hospodě 
ve Škrovádě. Je dobré mít takového skvělého muzikanta na svém 
seznamu. 
Každý, kdo se trochu zajímá o hudbu, zná jistě kritika a publicistu 
Jiřího Černého. Dnes už o něm, bohužel, můžeme mluvit pouze 
v minulém čase. Dlouho jsem rád poslouchal jeho pořady v Čes-
kém rozhlase, než jsem se jednou osmělil a pozval ho do Slatiňan. 
Přijel rád a jezdil pak opakovaně. Vždy představil nějakého zpěvá-
ka – pouštěl jeho písně a poutavě o něm hovořil. Potom se u nás 
navečeřel a přenocoval. Moc hezky se s ním povídalo, obzvláště 
proto, že jsme měli ještě jedno společné téma – sport. Začínal 
totiž jako sportovní novinář. Mně pak udělal velkou radost, když 
v  jednom dílu Klubu osamělých srdcí seržanta Pepře na Dvojce 
připomněl nejen naše Laskavé večery, ale i moje atletické vzpo-
mínky Černá škvára. Ve  Slatiňanech v  knihovně se pak zastavil 
vždy, když tudy projížděl. Jen tak, aby pozdravil.
A když už jsem u té rozhlasové radosti, tak trochu předběhnu 
a zmíním ještě jednu. To mi jednou volal Alfréd Strejček s tím, 
abych v neděli ráno poslouchal Dobré jitro. Nic víc neprozradil. 
Ještě v  posteli jsem rádio pustil a  se ženou jsme poslouchali 
jeho příjemný hlas, když tu spolu s  Jitkou Morávkovou a Rad-
kou Tesárkovou přečetli několik mých básní a pochválili naše 
Laskavé večery. Obě dámy potom do Slatiňan mnohokrát také 
zajely.
Josef Lukášek, učitel matematiky a fyziky na Gymnáziu v Rychno-
vě nad Kněžnou, kde mimochodem učil Honzu Zemena, o kterém 
jsem již psal, je výborný spisovatel a  sběratel pověstí Orlických 

hor, ale především nepřekonatelný vypravěč. A také člen horské 
služby. Zmiňuji ho ještě z jednoho důvodu. Hudbu k jeho povídání 
obstaral pianista a skvělý člověk Petr Pilný. Ještě několikrát jsem 
jeho umění využil, ale Petr bohužel podlehl zákeřné nemoci. Bylo 
mu něco přes 40 let. No, za dvacet let trvání LV už zemřelo několik 
lidí, kteří u nás účinkovali. S tím člověk nic nenadělá.
Párkrát k  nám zavítal i  člověk, kterého velice obdivuji. Básník, 
i když on sám se za něj nepovažuje, špičkový fotograf (2. místo 
na World Press Photo), ale především velký dobrodruh a polárník. 
Považte, že po svých došel na oba světové póly! Himálaj má pro-
chozený křížem krážem, stejně jako mnoho jiných končin světa. 
Jednou nám také pro skupinku přátel dělal přednášku o budhis-
mu. No a také je muzikant – kytara, bubny a kdoví co ještě. Ano, 
řeč je o Oldovi Bubákovi. Ten si s sebou přivezl i mladého muzi-
kanta, jistého Martina Kudrnu. A už se to opět začalo řetězit. Mar-
tin měl skupinu Beerberies, se kterou to na některém dalším LV 
pořádně roztočili, a potom jinou skupinu Chanson Trio CouCou, 
ale tu si už jistě návštěvníci LV dobře pamatují. 

Zdeněk Jirásek

 ■ PŘÍBĚHY LASKAVÝCH VEČERŮ (DÍL ŠESTÝ)

 ■ POZVÁNKA NA 193. LASKAVÝ VEČER

Loutna a housle
Hosty říjnového Laskavého večera budou otec s dcerou. Otce už 
dlouho a  dobře známe, dcera u  nás bude hrát poprvé. Otcem 
není nikdo jiný než loutnista Jindřich Macek, dcera se jmenuje Lea, 
studuje konzervatoř Jaroslava Ježka v Praze a hraje na housle.
LV se uskuteční ve čtvrtek 26. 10. od 19 hodin.
Lístky si můžete koupit na místě nebo předem v městské knihov-
ně (469 660 239).

Zdeněk Jirásek

Loutna a housle


